

ISSN 1671-8348
CN 50-1097/R
CODEN CYHIAD

重庆医学

Chongqing
Yixue

2020年 第49卷 第4期

- 中国科技核心期刊（中国科技论文统计源期刊）
- 中国科学评价研究中心（RCCSE）权威期刊
- 中国学术期刊（光盘版）全文收录期刊
- 美国《化学文摘（网络版）》（CA）收录期刊
- 英国《农业与生物科学研究中心》（CABI）收录期刊

ISSN 1671-8348



9 771671 834201



重庆市卫生信息中心
重 庆 市 医 学 会 主 办

重庆医学

Chongqing Yixue

半月刊 1972 年创刊 第 49 卷 第 4 期 2020 年 2 月 28 日

主管

重庆市卫生健康委员会
401147, 重庆市渝北区松石北路 418 号

主办

重庆市卫生信息中心
401120, 重庆市渝北区宝环路 420 号
重庆市医学会
400020, 重庆市江北区建新东路 3 号

编辑

《重庆医学》编辑委员会
401120, 重庆市渝北区宝环路 420 号
电话:(023)61965157 传真:(023)61965158
<http://www.cqyxzz.com>

名誉总编辑

王正国

总编辑

吴开明

编辑部主任

徐川平

出版

重庆市卫生信息中心
401120, 重庆市渝北区宝环路 420 号
电话:(023)61965108 传真:(023)61965108
<http://www.cqshic.com>

广告经营许可证号

渝北市监广登字(2019)01 号

印刷

重庆东升印务有限公司
400080, 重庆市九龙坡区九龙园区 B 区
发 行
国内:中国邮政集团公司重庆市报刊发行局
400020, 重庆市江北区鲤鱼池四村 1 号
邮发代号:78-27
国外:中国国际图书贸易集团有限公司
100044, 北京 399 信箱
邮发代号:SM6334

订 购

全国各地邮政局

邮 购

《重庆医学》编辑部
401120, 重庆市渝北区宝环路 420 号
电话:(023)61965157 传真:(023)61965158

定 价

每期 20.00 元, 全年 480.00 元

国际期刊刊名代码

CYHIAID

中国标准连续出版物号

ISSN 1671-8348

CN 50-1097/R

本刊版权归重庆市卫生信息中心所有
除非特殊声明, 本刊刊出的所有文章不代表重庆市卫生信息中心和本刊编委会的观点。
如有印装质量问题, 请向本刊编辑部调换。

目 次

• 论 著 •

- 子宫腺肌病 EMI 微环境变化与 TGF β 1 的相关性研究 陶娅玲, 王欢, 陈思宇, 杜威, 付先芸(517)
不同透析模式对尿毒症患者 Hey、FGF-23 及血管的影响 李琦晖, 苟晓燕, 邓舜天, 李凡, 唐能源, 王开振(522)

论著·基础研究

- 乙醛脱氢酶 2 对小鼠缺氧心肌细胞的抗凋亡作用 易春秀, 张玄子, 周润露, 莫金鑫, 赵雅静(526)

论著·临床研究

- 双胎输血综合征射频消融减胎后成功分娩 1 例并文献复习 幸定相, 何勤滟, 王龙琼, 李俊男(531)
外周血干扰素- γ 释放试验诊断结核性胸膜炎的假阴性影响因素分析 陈彬, 朱涛, 李长毅(534)
沙库巴曲缬沙坦联合曲美他嗪治疗慢性充血性心力衰竭临床疗效观察 普顺华, 蒋兴玲, 郑甲林, 张新金, 陶四明, 韩明华, 杨志刚(539)
规范化管理对降低慢性阻塞性肺疾病患者急性发病风险的影响 陈永斌, 王彦, 张勇华, 张海容, 洪海华, 张敏珍(544)
MYC、BCL-2、BCL-6 蛋白共表达弥漫性大 B 细胞淋巴瘤的临床病理特征分析 胡代宏, 闫文莉, 白晓川(548)
难治性继发性甲状腺功能亢进症患者术前碱性磷酸酶升高的危险因素 杨猛, 张凌, 黄林平, 刘军, 孙小亮, 纪浩洋, 鲁瑶(554)
动态喉镜在功能减弱性嗓音疾病中的应用价值 卓姗姗, 任海棠, 黄永望, 潘静(557)

- 局部组织氧饱和度对腰丛-坐骨神经阻滞后下肢麻醉效果的评估 李思盈, 雷鹤寿, 李凯, 陈小云, 蓝必斌, 陆建辉(561)
三维盆底超声在不同 BMI 及孕周产妇盆底功能评估中的价值 刘芳, 翁筱丹, 冯琴(565)
以视神经脊髓炎为首发表现的原发性干燥综合征 1 例及文献回顾 陈雪猛, 王勇, 王娅琼, 钟兵(569)
间皮瘤误诊为结核 1 例及文献复习 孙伟, 毛青(573)
顽固性血精症远端生殖道区域 MRI 影像学分析 张琴, 任正举, 曹德宏, 张艳萍, 刘曦, 于晓瑶, 任何, 杨华(577)
2004—2019 年某院乳腺早发育及乳腺发育症临床资料分析 张菊娣, 王学青, 罗洁, 梁柱心, 祝志敏, 陈锐, 邱少东(582)

本期责任编辑 张连阳 本期责任编辑 钱程华 本期英文编辑 成卓

超声引导下连续收肌管阻滞对老年患者全膝关节置换术后镇痛及炎性反应的影响	邓铭锋,车志新,何松蓬,徐德敏,何丽兴,廖荣宗,刘德成(586)	重庆市沙坪坝区基层医疗机构 NCD 管理的公共卫生服务现状调查	刘璐,李金,刘诗莉,王康,梁胜翔,陈勇,张锐,李颖(646)
乌司他丁联合醒脑静注射液治疗脓毒症的临床效果观察	潘胜平,董逸翔(591)	· 综述 ·	
先天性肾上腺增生症伴双侧睾丸残基瘤 1 例报道并文献复习	周玲,王江涛,张蓓(595)	金黄色葡萄球菌在软组织创伤感染致病机制中的研究进展	李瞳瞳,唐佩福(650)
1 例以皮肌炎为首诊的胃癌临床报道并文献复习	张典,付泽娴,李玲玉,李浩闻,李磊(599)	肌动蛋白聚合抑制剂对细胞骨架的作用	刘琳,包广洁(654)
预见性护理在慢性宫颈炎患者预防及护理中的应用	傅红珠,余莉梅,陈颖,余雯雯(603)	糖尿病患者骨质疏松评估、危险因素及相关机制的研究进展	胡治勇,崔龙,董晓颖,王慧,郑黎黎,廖涌,尹经霞(660)
巴氯芬联合腺苷钴胺治疗三叉神经痛的效果及对术后并发症的影响	向周,江敏,谢扉,彭雨,吴修华(606)	老年脓毒症早期诊断的生物标志物研究进展	戚韵雯,刘茜(665)
比索洛尔联合沙库巴曲缬沙坦在慢性心力衰竭中的应用	孙涛,闫继锋(610)	雌激素促进创面愈合的研究进展	唐秋霞,余梦婷,简华刚(669)
不同 COPD 分级患者肾损伤及炎症因子的相关性研究	蔡晓盛,池琼,吴建华,潘景业(614)	· 智慧医疗 ·	
· 循证医学 ·		“互联网+”视角下手术安全新路径的探讨	张招椿,张屹立,胡海源(673)
慢性跟腱断裂外科治疗的系统评价和 Meta 分析	林杨景,杨柳,段小军(619)	· 卫生管理 ·	
克拉霉素治疗哮喘疗效与安全性的 Meta 分析	周雪莹,赵辰阳(626)	新加坡公立医院托管模式对我国的启示	蒲柳伊,史颖悟,段然,余杰,唐荣,向雅诗,叶俊英(677)
· 生物信息学 ·		· 医学教育 ·	
CDC25C 在肝癌中的表达及其意义	荀瑞峰,鲁厚根,汪献旺(633)	改良 PBL 法在中医骨伤专业教学中的应用效果研究	柴生颖,陈希,李钊,林勇(680)
· 调查报告 ·		形成性评价在独立学院《药物制剂工程》课程中的应用	顾雪梅,吕志阳,陈璟,程再功,汪洁,郑涛(682)
四川省医务人员对医联体服务资源利用情况及其影响因素分析	吴侃,郑艳,万钰,杨征,杨尚春(638)	· 短篇及病例报道 ·	
胰岛素治疗的 2 型糖尿病老年患者主要照顾者的生活质量现状及影响因素	李敏,邹树芳(642)	胎母输血综合征 2 例及文献复习	蒲才秀,何德英,刘亚敏,陈真(686)

声 明

本刊已许可中国学术期刊(光盘版)电子杂志社在中国知网及其系列数据库产品中以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。该社著作权使用费与本刊稿酬一并支付。作者向本刊提交文章发表的行为即视为同意我部上述声明。

《重庆医学》编辑部

期刊基本参数:CN 50-1097/R * 1972 * s * A4 * 172 * zh+en * P * ¥20.00 * 800 * 40 * 2020-2

CHONGQING MEDICINE

Semimonthly

Established in 1972 Vol. 49 No. 4 Feb. 28, 2020

Responsible Institution

Chongqing Municipal Health Commission
No. 418, Songshibei Road, Yubei District,
Chongqing 401147, China

Sponsor

Chongqing Health Information Center
No. 420, Baohuan Road, Yubei District,
Chongqing 401120, China
Chongqing Medical Association
No. 3, Jianxindong Road, Jiangbei District,
Chongqing 400020, China

Editing

Editorial Board of Chongqing Medicine
No. 420, Baohuan Road, Yubei District,
Chongqing 401120, China
Tel: 86-023-61965157
Fax: 86-023-61965158
<http://www.cqyxzz.com>

Honorary Editor-in-chief

Wang Zhengguo(王正国)

Editor-in-chief

Wu Kaiming(吴开明)

Managing Director

Xu Chuanping(徐川平)

Publishing

No. 420, Baohuan Road, Yubei District,
Chongqing 401120, China
Tel: 86-023-61965108
Fax: 86-023-61965108
<http://www.cqshic.com>

Printing

Chongqing Dongsheng Yinwu Co., Ltd.
Zone B, Jiulong Garden, Jiulongpo District,
Chongqing 400080, China

Domestic Distributor

Chongqing Newspapers and Magazines
Circulation Bureau, China Post Group
Corporation
Code No. 78-27

Overseas Distributor

China International Book Trading Corporation
Book Trading Corporation
Code No. SM6334

Price

¥20.00/issue

CODEN

CYHIAD

CSSN

ISSN 1671-8348
CN 50-1097/R

Copyright by Chongqing Health Information Center

All articles published represent the opinions of the authors, do not reflect the official policy of Chongqing Health Information Center or the Editorial Board, unless this is clearly specified

Contents in Brief

Original Article

- Study on correlation between TGF β 1 and EMI microenvironment in adenomyosis TAO Yaling, WANG Huan, CHEN Siyu, et al. (517)
Influence of different dialysis mode on Homocysteine, Fibroblast growth factor-23 and vascular in hemodialysis patients LI Qihui, GOU Xiaoyan, DENG Shuntian, et al. (522)

Basic Research

- The anti-apoptotic role of Aldehyde dehydrogenase 2 in mice hypoxia cardiac cells YI Chunxiu, ZHANG Xuanzi, ZHOU Runlu, et al. (526)

Clinical Research

- A case of successful delivery after radiofrequency ablation in pregnant women with twin-twin transfusion syndrome and literature review XING Dingxiang, HE Qinyan, WANG Longqiong, et al. (531)

- Influencing factors for false-negative results of peripheral blood interferon- γ release assay in patients with tuberculous pleurisy CHEN Bin, ZHU Tao, LI Changyi (534)

- Therapeutic effect of Sacubitril Valsartan combined with Trimetazidine on chronic congestive heart failure PU Shunhua, JIANG Xingling, ZHENG Jialin, et al. (539)

- The effect of standardized management on reducing the risk of acute exacerbation in patients with chronic obstructive pulmonary disease CHEN Yongbin, WANG Yan, ZHANG Yonghua, et al. (544)

- The analysis of MYC, BCL-2, BCL-6 co-expression with clinical pathological characteristics in Diffuse Large B cell Lymphoma HU Daihong, YAN Wenli, BAI Xiaochuan (548)

- Risk factors for preoperative alkaline phosphatase elevation in patients with refractory secondary hyperparathyroidism YANG Meng, ZHANG Ling, HUANG Linping, et al. (554)

- Application effect of dynamic laryngoscope in weakened functional voice disease ZHUO Shanshan, REN Haitang, HUANG Yongwang, et al. (557)

- Local tissue oxygen saturation on lower limb anesthesia after lumbar plexus-sciatic nerve block LI Siying, LEI Heshou, LI Kai, et al. (561)

- Value of three-dimensional pelvic floor ultrasound in evaluation of pelvic floor function in women with different BMI and gestational weeks LIU Fang, WENG Xiaodan, FENG Qin (565)

- Neuromyelitis optica as an initial manifestation of primary sjögren's syndrome; a case report and literature review CHEN Xuemeng, WANG Yong, WANG Yaqiong, et al. (569)

Mesothelioma misdiagnosed as tuberculosis;1 case report and literature review	SUN Wei ,MAO Qing (573)
MRI characteristics of distal genital tract region in refractory hematospermia	ZHANG Qin ,REN Zhengju ,CAO Dehong ,et al. (577)
Analysis of clinical characteristics of premature thelarche and the gynecomastia from 2004 to 2019	ZHANG Juchang ,WANG Xueqing ,LUO Jie ,et al. (582)
Effect of ultrasound-guided continuous adductor canal block on postoperative analgesia and inflammatory responses after total knee arthroplasty in elderly patients	DENG Mingfeng ,CHE Zhixin ,HE Songpeng ,et al. (586)
Clinical effect of Ulinastatin combined with Xingnaojing Injection in treating sepsis	PAN Shengping ,DONG Yixiang (591)
Congenital adrenal hyperplasia with bilateral testicular residual tumors;a case report and literature review	ZHOU Ling ,WANG Jiangtao ,ZHANG Bei (595)
Gastric cancer presenting with dermatomyositis as the first diagnosis;a case report and review of the literature	ZHANG Dian ,FU Zexian ,LI Lingyu ,et al. (599)
Application of predictive nursing in prevention and nursing of chronic cervicitis	FU Hongzhu ,YU Limei ,CHEN Ying ,et al. (603)
Effects of Baclofen combined with Adenosine Cobalamin in the treatment of trigeminal neuralgia and its effects on postoperative complications	XIANG Zhou ,JIANG Min ,XIE Fei ,et al. (606)
Clinical effect of Bisoprolol combined with Shakubatol Valsartan in the treatment of chronic heart failure	SUN Tao ,YAN Jifeng (610)
Study on the correlation between renal injury and inflammatory factors in patients with different COPD grades	CAI Xiaosheng ,CHI Qiong ,WU Jianhua ,et al. (614)
Evidence-Based Medicine	
The surgical management for chronic Achilles tendon rupture:a Systematic review and Meta-analysis	LIN Yangjing ,YANG Liu ,DUAN Xiaojun (619)
Efficacy and safety of Clarithromycin in the treatment of asthma;a Meta-analysis	ZHOU Xueying ,ZHAO Chenyang (626)
Bioinformatics	
Expression of CDC25C in liver cancer and its significance	XUN Ruijeng ,LU Hougen ,WANG Xianwang (633)
Investigation	
Analysis on utilization situation of medical staff in Sichuan province on medical consortium service resources and its influencing factors	WU Kan ,ZHENG Yan ,WAN Yu ,et al. (638)
Situation and influencing factors of life quality in primary caregivers of elderly patients with type 2 diabetic mellitus treated by insulin	LI Min ,ZOU Shufang (642)
Investigation on the status of public health services for non-infectious chronic disease management in primary medical institutions in Shapingba district of Chongqing	LIU Lu ,LI Jin ,LIU Shili ,et al. (646)
Review	
Research progress in the pathogenic mechanism of traumatic soft-tissue infection caused by Staphylococcus aureus	LI Tongtong ,TANG Peifu (650)
Effects of actin polymerization inhibitors on cytoskeleton	LIU Lin ,BAO Guangjie (654)
Research progress on osteoporosis assessment,risk factors and related mechanisms in diabetic patients	HU Zhiyong ,CUI Long ,DONG Xiaoying ,et al. (660)
The research progress of biomarkers in early diagnosis of the elderly sepsis	QI Yunwen ,LIU Xi (665)
Research progress of estrogen promoting wound healing	TANG Qiuxia ,YU Mengting ,JIAN Huagang (669)
Smart Healthcare	
Discussion on the new path of surgical safety from the perspective of “Internet +”	ZHANG Zhaochun ,ZHANG Yili ,HU Haiyuan (673)